
Bærekraftsrapport 2022
Diplom-Is AS

Mangler bilde



INNHOLD

Om oss 
Vår verdikjede 
Nøkkeltall 
Forord
Våre fokusområder 
Våre mål 
Sikkerhet, mattrygghet og etisk handel
Fotavtrykk
Emballasje
Ernæring 
Matsvinn 
Mennesker og sosialt

3
4
5
6
7-8
9
10-12
13-17
18-20
21-22
23
24-29



      I Diplom-Is skaper vi førsteklasses iskrem.  
Vi skaper glede. Det er viktig, og det er vi stolte av. 
For oss er glede mer enn gleden ved et 
iskremøyeblikk. Det er opplevelser som deles og 
minner som skapes. Gleden av gode kollegaer,  
og gleden av å hele tiden utfordre oss selv til å bli 
litt bedre - både som lag og iskremmakere.  
Vi vet hva kunden vil ha, lager iskrem folk elsker  
og som de får tak i der de er.

Alles favoritt er en Diplom-Is

Side 3 • Om oss



VÅR VERDIKJEDE

Vi har en egen avdeling som 
driver med produktutvikling. 
Her har vi eget testkjøkken, 
hvor vi tester nye produkter og 
smaker, og hvor iskrem-ideer 
blir til virkelighet.

PRODUKTUTVIKLING

Vi bryr oss om mennesker, dyr 
og miljø, og velger råvarer av 
høy kvalitet for å kunne lage 
førsteklasses iskrem.

RÅVARER

På iskremfabrikken 
mikser vi ingredienser 
til ulike iskremvarianter 
ved hjelp av moderne 
produksjonsutstyr.

PRODUKSJON

Etter kvalitetstest setter 
vi varene på fryselager. 
Deretter sørger sjåførene 
våre for at iskremen kommer 
ut i butikker og andre 
utsalgssteder rundt om i 
hele landet.

LAGER
OG DISTRIBUSJON

Våre kunder er alt 
fra store butikkjeder 
til restauranter og 
kiosker.

KUNDER

Alle skal finne en 
favoritt blant våre 
produkter. Vi jobber 
hele tiden med å tilby 
en portefølje med 
alternativer for alle.

FORBRUKER
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Nøkkeltall 2022

Salgsinntekt: 1 241 MNOK
Antall årsverk: 485
Liter iskrem produsert: 22 millioner

100 % Engasjement
Diplom-Is skal være en arbeidsplass
som henter frem engasjementet hos
sine ansatte.

0 skader
Vi jobber målrettet mot null skader
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Diplom-Is eier hele verdikjeden, fra produksjon av iskrem i fabrikk til distribusjon 
i butikk. Dette gir oss en unik innsikt og mulighet til å jobbe målrettet med 
bærekraftige tiltak fra start til mål. I 2021 utarbeidet vi en ny strategi der bærekraftig 
vekst står sentralt. Vi har pekt ut fotavtrykk, emballasje, matsvinn og ernæring som 
våre hovedområder.

I 2025 skal vi kun bruke fornybar energi i vår produksjon, kun ha resirkulerbar 
emballasje, ha en reduksjon av matsvinn med 50 % og vi skal drive veksten av 
sunnere alternativer i iskremkategorien. 

Vi er medlem av Grønt Punkt og har avlagt plastløftet for andre året på rad.  
Vi har signert bransjeavtalen for tilrettelegging av sunnere kosthold og samarbeider 
med Matvett. Vi er Miljøfyrtårnsertifisert, ISO 9001:2015 og FSSC 22000 sertifisert.

Vi jobber målrettet med å integrere bærekraft i alle våre kjerneprosesser,  
og noe av det vi har jobbet med i 2022 kan du lese mer om i denne rapporten.  

Administrerende direktør,

Martin Kjekshus
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Vårt totale fotavtrykk påvirkes 
av hele verdikjeden. Vi jobber 
målrettet mot å redusere 
utslipp og sikre at det vi 
faktisk slipper ut har så liten 
negativ påvirkning på miljøet 
som mulig. Vi har et eget 
team som jobber med effektiv 
energibruk, og har ambisiøse 
mål for bruk av fornybar 
energi.

VÅRE FOKUSOMRÅDER

Det viktigste vi kan gjøre er 
å unngå svinn. Det gjør vi 
gjennom et sterkt analyseteam 
som sikrer god balanse 
mellom produksjon og salg. 
Videre jobber vi målrettet 
med tiltak for å unngå svinn 
i verdikjeden. Det siste vi 
ønsker er å vrake produkter 
eller råvarer, og vi legger ned 
betydelig innsats i å få solgt 
varer til Holdbart eller andre 
aktører dersom vi sitter igjen 
med produkter eller råvarer  
vi ikke får omsatt. 

Iskrem som produkt stiller 
høye krav til omgivelsene 
i form av temperatur og 
emballasje. For å bevare 
smak, lukt og konsistens 
lengst mulig, må emballasjen 
være av riktig kvalitet.  
Vi jobber hele tiden med å 
redusere materialbruk, sikre 
gjenvinnbarhet og utforske 
teknologi som bevarer kvalitet 
og miljø på best mulige måte.

Når du spiser isen vår, skal 
du være trygg på at produktet 
er av høy kvalitet og trygt å 
spise. Vi skal ha en portefølje 
med alternativer for de som 
ønsker mindre fett og sukker, 
de som foretrekker veganske 
varianter og for de som har 
allergier. Alle skal kunne finne 
en favoritt fra Diplom-Is.

Fotavtrykk MatsvinnEmballasje Ernæring
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KOBLET TIL FNs BÆREKRAFTSMÅL 

For lite fysisk aktivitet 
og for mye sukker og 
fett i kostholdet, er en 
helseutfordring i Norge*. 
I Diplom-Is lager vi 
førsteklasses iskrem. 
Det skal vi fortsette med. 
Samtidig skal vi drive 
veksten av alternativer med 
mindre fett og sukker .

Alle er like mye verdt uansett 
kjønn, etnisitet, hudfarge, 
legning, funksjonsevner eller 
kulturell og sosial bakgrunn*. 
Diplom-Is er en inkluderende 
arbeidsplass. I dag har vi 
over 30 nasjonaliteter, et 
aldersspenn fra 21 til over 70 
og en bredde av praktisk og 
faglig bakgrunn.   
   

Bærekraftig forbruk og 
produksjon handler om 
å gjøre mer med mindre 
ressurser*. I Diplom-Is skal 
vi redusere matsvinn, kun 
ha resirkulerbar emballasje 
innen 2025 og kun fornybar 
energi i produksjon innen 
2025.

Handle umiddelbart for å 
bekjempe klimaendringene 
og konsekvensene av 
dem*. I Diplom-Is jobber vi 
målrettet med å redusere 
vårt fotavtrykk gjennom 
hele verdikjeden. Vi har 
implementert alternative 
energikilder og et 
eget renseanlegg for 
prosessavløp. 

For å lykkes med 
bærekraftsmålene trengs det 
nye og sterke partnerskap. 
Myndigheter, næringslivet 
og sivilsamfunnet må 
samarbeide for å oppnå 
bærekraftig utvikling*. 
Dette stiller vi oss bak og 
vil fortsette samarbeidet 
med våre kunder og 
leverandører for å gjøre det 
enkelt for forbruker å velge 
bærekraftig. 

*Kilde: https://www.fn.no/om-fn/fns-baerekraftsmaal 
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Vi jobber kontinuerlig med å 
redusere energiforbruk og utslipp. 
Innen 2025 skal vi kun bruke 
fornybar energi i vår produksjon.
Vi er sertifisert Miljøfyrtårn - som 
forplikter oss til å rapportere og 
forbedre vår miljøprestasjon, 
gjennom Miljøfyrtårns strenge 
krav*

Vi skal kutte matsvinn med 50 % 
innen 2025. Vi jobber målrettet, 
og har signert Bransjeavtalen om 
reduksjon av matsvinn. 

Vårt mål er 100 % resirkulerbar 
emballasje innen 2025.

Vi er medlem av Grønt Punkt 
Norge og har avlagt Plastløftet 
for andre år på rad.

Vi skal drive veksten av alternativer 
med mindre fett og sukker. Vi er 
ISO 9001:2015 og FSSC 22000 
sertifisert, og har sluttet oss til 
NHO mat og drikke sin avtale om å 
tilrettelege for et sunnere kosthold.

Fotavtrykk MatsvinnEmballasje Ernæring
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VÅRE MÅL

*Miljøfyrtårn oppdaterte i 2022 sine sertifiseringskrav. Det 
tilkom 37 nye krav, og strengere evaluering av arbeidet som 
gjøres for å oppfylle disse. 
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Diplom-Is skal være en trygg arbeidsplass. Vi setter sikkerhet først og jobber 
målrettet mot 0 skader. Vi skal ikke ha ulykker, tap eller skader.

Alle som starter i Diplom-Is får HMS-opplæring tilpasset sin rolle, og det 
gjennomføres jevnlige kurs i kjøreatferd, førstehjelp, avviksregistrering mm.  
Vi har som mål å øke antall registrerte farlige forhold, fordi vi ved å identifisere 
disse kan iverksette tiltak og forhindre nye hendelser. Fra 2021 til 2022 økte antall 
registreringer med 58 %. 

Alle skader som medfører fravær, medisinsk behandling eller tilrettelegging 
granskes, og involverte parter følges opp av vårt beredskapsteam.  
Vi har etablerte beredskapsplaner, gjennomfører jevnlige beredskapsøvelser,  
og følger øvelsesplanen til Industrivernet. 

Målrettet arbeid gir resultater, og vi har hatt en solid nedgang i antall skader med 
fravær fra 17 i 2021 til 5 i 2022. Antall skader uten fravær ble redusert fra 64 til 35.
Alle medarbeidere og besøkende skal følge våre HMS-regler når de er på en av 
våre lokasjoner.

 

SIKKERHET FØRST

Vi jobber 
målrettet mot 

0 skader 



Når du spiser isen vår, skal du være trygg på at produktet er av høy kvalitet og trygt 
å spise. 

Vi er FSSC22000 og ISO9001:2015 sertifisert, og kan derfor med troverdighet si at 
vi har god kontroll på vårt ledelsessystem for mattrygghet og kvalitet. Det innebærer 
at det er samsvar mellom strategi, risikostyring, handlingsplaner, prosedyrer og det 
vi gjør i praksis hver eneste dag. 

Vi har strenge krav til hygiene, håndtering av allergener og godkjenning av 
matkontaktmaterialer, og alle ansatte som er i kontakt med våre råvarer og 
produkter er underlagt strenge rutiner. 

I Diplom-Is har vi godt etablerte rutiner for risikostyring av alle prosesser gjennom 
hele verdikjeden, og all iskrem gjennomgår grundig testing før de sendes ut i 
markedet. Dette gjør at vi hele tiden er sikre på at iskrem fra Diplom-Is er av høy 
kvalitet og helt trygg å spise

MATTRYGGHET

SERTIFISERINGER
FSSC 22000  •   ISO 9001:2015
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Side 12 • Sikkerhet, mattrygghet og etisk handel

Vi skal sikre at våre produkter og tjenester er produsert under ansvarlige forhold, 
om det er under vårt fabrikktak eller hos våre datterselskaper eller leverandører. 
Derfor skal alle Diplom-Is sine leverandører følge FNs Global Compacts ti 
prinsipper for hvordan bedriften sikrer ansvarlig drift innen menneskerettigheter, 
arbeidsliv, antikorrupsjon og miljø. De største leverandører innen råvarer og 
emballasje vurderes også jevnlig gjennom Ecovadis som bruker ISO 26000 som 
metode.  

Åpenhetsloven trådte i kraft 1. juli 2022, som betyr at både Diplom-Is og andre 
bedrifter må være mer åpne og transparente om hvordan virksomheten vår 
påvirker verden rundt oss. Åpenhetsloven skal bidra til at vi reduserer risikoen for 
at virksomheter forårsaker eller medvirker til brudd på menneskerettigheter.  
Den bidrar også til at vi må gjøre vårt for å sikre anstendige arbeidsforhold hos 
våre leverandører og hos våre eiere, samt hos oss selv. 

Gjennom 2022 har vi jobbet for å øke andelen produkter i porteføljen som er 
Rainforest Alliance (RA) sertifisert, og målet er at alle aktuelle Royal-varianter skal 
være RA-sertifisert i løpet av 2023. 

ETISK HANDEL
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Diplom-Is jobber kontinuerlig med å redusere energiforbruk og utslipp. Ved å eie 
hele verdikjeden, har vi en unik mulighet til å jobbe målrettet med bærekraftige 
tiltak fra start til mål. Vi er sertifisert Miljøfyrtårn - som forplikter oss til å rapportere 
og forbedre vår miljøprestasjon, gjennom Miljøfyrtårns strenge krav. Vi har satt oss 
noen ambisiøse mål frem mot 2025, og har iverksatt en rekke tiltak og prosesser 
for å nå disse. 
 
På fabrikken vår på Gjelleråsen har vi et biologisk renseanlegg som renser alt 
avløp fra produksjonen før det slippes videre til kommunalt renseanlegg.  
Vi har 408 solceller på fabrikktaket vårt. Disse leverer energi nok til å produsere 4 
millioner Sol-is på ren solkraft. Hele vår fabrikk og tilhørende bygg varmes nå opp 
av en og samme varmepumpe med overskuddsvarme fra produksjon og lagring av 
iskrem. Vi jobber systematisk med energiledelse med målsetning om kontinuerlig 
forbedre prosessene slik at vi benytter mindre energi for å lage iskrem. 
 
Vi optimaliserer kjørerutene våre gjennom dynamisk planlegging og har innført 
ECO-drive som forbedrer kjøreatferden, reduserer antall km og liter drivstoff. Siden 
2018 har vi redusert vårt totale CO2 utslipp med 10,6 %. Vi har imidlertid hatt en 
økning i energiforbruket pr. liter is produsert i produksjon på 10 % sammenlignet 
med 2021. Denne økningen er knyttet til at det ble produsert mindre iskrem i 2022, 
samtidig som det ikke har vært mulig å ta ned grunnlasten, altså energikrevende 
prosesser som krever strøm uansett hvor mye is som blir produsert. 

FOTAVTRYKK

10,6 %
Reduksjon i 
CO2 utslipp 
siden 2018



HELE FABRIKKEN PÅ 
OVERSKUDDSVARME

Hva ville du tenkt om vi sa at vi har én 
varmepumpe som sørger for varme i alle våre 
bygg på Gjelleråsen, varmer opp flere tusen liter 
vann daglig, og til og med sørger for at sjokoladen 
vi bruker som trekk på isen holder seg flytende? 
Lite sannsynlig? Og hva om denne varmepumpa 
i tillegg produserte fire ganger så mye energi 
som den selv bruker - med overskuddsvarme fra 
iskrem? 
 
Med sine 4x2x2 meter, produserer varmepumpen 
800 kWh. Det tilsvarer 200 varmepumper som 
finnes i vanlige husstander. Pumpen henter 
overskuddsvarme fra nedkjølingen av iskrem i 
produksjon og på lager, og produserer 4 ganger 
så mye varme som den henter.  
Det gjør at den kan varme opp hele fabrikken, 
administrasjonsbygg og andre lokaler på 
Gjelleråsen. I 2022 gikk det siste bygget vårt over 
på overskuddsvarme, og dermed varmes nå hele 
anlegget opp av varmepumpen.  I tillegg sørger 
varmepumpen for at sjokoladen vi bruker som 
trekk ikke stivner før den kommer på isen. 

Energien den produserer på et år tilsvarer 
produksjon av nærmere  32 millioner  
Royal Trippel Magi. 

Magisk, ikke sant?

Tilsvarer
32 millioner
Royal Trippel Magi
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Når vi snakker om OEE (Overall Equipment Effectiveness), mener vi hvor godt en 
produksjonsoperasjon blir utnyttet i forhold til dens fulle potensial. 
 
Produksjonslinjer med med høy OEE forteller om prosesser som drives godt, der 
ressurser som er tildelt blir benyttet på en hensiktsmessig og optimal måte.  
Vi jobber systematisk med LEAN metodikk som hos oss har fått navnet DRIV,  
med målsetning om kontinuerlig å forbedre oss og OEE.  
 
Økt OEE bidrar til blant annet redusert energiforbruk, vannforbruk og matsvinn, 
og dermed produkter produsert på færre ressurser. For å få til dette vet vi at 
kompetanseutvikling og trening er viktige verktøy som gjør at de som utfører 
arbeidet har reell påvirkningskraft til å forbedre prosessene.

OEE – VI SKAL BLI FLINKERE Å UTNYTTE 
POTENSIALET SOM ALLEREDE LIGGER DER

Et tall som sier litt om bærekraft i logistikk er hvor mange liter drivstoff man 
bruker på å kjøre en kilometer (drivstoff liter/km kjørt). For 2022 var dette 
tallet 3,5 % lavere enn for 2021, så vi har redusert drivstofforbruket til tross 
for at vi kjørte flere kilometer enn fjoråret. Noe av denne gevinsten kommer 
fra innføringen av ECO-drive høsten 2022, der vi fulgte opp kjøreadferden til 
sjåførene. Dette vil vi fortsette med i 2023. 
 
Vi jobber også kontinuerlig med å optimalisere ruteoppsettet vårt og kjører 
dynamiske ruter med riktig leveringsfrekvens til kundene våre. Dette gir 
miljøgevinster i form av færre kilometer kjørt, fullere biler og mindre utslipp.

FLERE KILOMETER, MINDRE DRIVSTOFF
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Når vi utvikler nye produkter vurderes en rekke elementer, som behov i markedet, 
kundenes ønsker, og også bærekraft. For å sikre at vi vurderer de samme faktorene 
hver gang, utarbeidet vi i 2022 vårt eget bærekraftskompass. 

Bærekraftskompasset er generisk nok til å favne alle konsepter, og spisset nok til at 
vi vurderer de tingene som er relevant og viktig for at vi skal nå våre bærekraftsmål. 
Hensikten er å sikre at vi belyser riktige og viktige faktorer knyttet til vår og 
bærekraftstrategi på en enkel, intuitiv og lik måte – hver gang. 

Bærekraftskompasset består av en rekke spørsmål med bestemte svaralternativer 
som er tilpasset de ulike fasene i innovasjonsprosessen vår. Spørsmålene tar 
utgangspunkt i vår bærekraftstrategi, som igjen favner hva kundene våre er opptatt 
av, hva forbruker forventer av oss og hvilke krav som stilles fra eier.

Dette gjør at vi effektivt kan se om et konsept bygger oppunder ambisjonene vi har, 
om det er noe må belyses eller om det er elementer ved konseptet som bør endres.  

VÅRT EGET BÆREKRAFTKOMPASS
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Den 2. mai 2022 la vi ut følgende post på LinkedIn: 

       I år blir det endelig skikkelig 17. mai-feiring igjen – og dermed også  
       en mer typisk dagen derpå. Diplom-Is sine medarbeidere over hele 
landet skal derfor ut og rydde opp ispinner, teskjeer, emballasje og annet 
avfall som har kommet på avveie. Men det er ikke bare is som spises 
på 17. mai…så Ringnes AS, er dere med? Sammen med Hold Norge 
Rent skal vi rydde etter festen!  

Posten fikk enorm respons! 2430 likes og nesten 117 000 eksponeringer 
– helt organisk. Her traff vi åpenbart en nerve i det Norske folk.  

Ideen kom fra en av våre fantastiske ansatte i slutten av mars, og vi hev 
oss rundt for å finne ut hvordan vi kunne løse dette. Vi kontaktet Hold 
Norge rent for å undersøke om det var behov for rydding 18. mai – eller 
om det ble håndtert godt nok av kommunene rundt om. De bekreftet 
at det var behov – og jammen fikk de rett! På bare noen timer samlet 
Diplom-Is ansatte inn over 300 kg søppel.  

Hold Norge rent hjalp oss med utstyr og fagkompetanse, og Ringnes tok 
utfordringen på strak arm og ble med på ryddesjauen. 18. mai 2022 går 
derfor inn i historiebøkene til Diplom-Is som en suksess.  
 
Planleggingen for hvordan vi skal ta dette ut i 2023 er allerede i gang! Bli 
med å rydd du og! Ingen kan gjøre alt – men alle kan gjøre noe. La oss 
sammen sørge for å holde land og strand like fin som før!   

DIPLOM-IS RYDDER ETTER FESTEN
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300 kg 
søppel 

på bare noen 
timer



De siste årene har vi tatt grep for å redusere det totale emballasjeforbruket gjennom 
optimalisering av eksisterende og ny emballasje. Vi ser at endring i kjøpsmønsteret 
til forbruker spiller en stor rolle på emballasjeforbruket fra år til år, og velger å legge 
fokuset på å jobbe med en kontinuerlig optimalisering av eksisterende emballasje, 
samtidig som det legges stor vekt på hvilken emballasje som satses videre på når 
nye produkter skal lanseres. 
 
Vi har avlagt Plastløftet for andre år på rad, og med det forpliktet oss til å jobbe for 
å øke bruken av resirkulert plast, unngå unødvendig bruk av plast og designe for 
gjenvinning. 
 
I dag er 96,9 % av vår emballasje resirkulerbar. For å bevare smak, lukt og 
konsistens lengst mulig, må emballasjen være av riktig kvalitet. Gjennom en rekke 
tiltak innen pakningsdesign og materialvalg er vi på god vei mot målet vårt om 
100 % resirkulerbar emballasje innen 2025. 
 
Det er i dag ikke lov å bruke resirkulert plast i direkte kontakt med mat i Norge.  
De siste årene har det imidlertid skjedd mye med tanke på teknologi og muligheter 
for å utvikle emballasje som kombinerer ny og resirkulert plast og samtidig oppfyller 
lovkravene. 
 
Vi målsetter å ta i bruk mer resirkulert plast i sekundæremballasjen, som er den 
emballasjen som ikke kommer direkte i kontakt med produktet. Ved valg av ny 
emballasjetype skal det vektlegges at den er enkel å sortere og gjenvinne.

Side 18 • Emballasje

EMBALLASJE

96,9 %
resirkulerbar  

emballasje

40 % plast
35 % kartong
24 % papp
  1 % drikkekartong

Fordeling emballasje 2022 (%)
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På Royal småis er emballasjen metallisert, noe som 
gjør det utfordrende for gjenvinningsanleggene å 
sortere riktig. Metalliseringen reflekterer sensorene 
og gjør det vanskelig å scanne emballasjen. I 2022 
så vi på hvordan vi kunne gjøre plasten enklere 
å sortere ved å fjerne metalliseringen. Denne 
endringen er gjort på nyhetene våre Royal Trippel 
Frappe og Royal Trippel Lakris som kom i år, og 
vi jobber videre med å ta ut dette på resten av 
Royalfamilien.

RENERE PLAST GIR ENKLERE 
SORTERING 

I 2022 reduserte vi plastmengden i våre Royal 0,5 l 
begre med over 40 % ved å fjerne plastlaget utenpå 
boksen og lokket. Et tiltak som reduserer unødvendig 
bruk av plast i vår produksjon uten at det forringer 
kvaliteten på iskremen.

Å redusere bruken av unødvendig plast er et 
av kravene til Plastløftet – et tiltak etablert av 
Grønt Punkt som skal bidra til en mer sirkulær 
plastøkonomi. Vi gjennomførte plastløftet 2022 og 
har signert løftet for 2023.

40 % MINDRE PLAST
I VÅRE ROYAL 0,5 L BEGRE

I 2022 justerte vi designet på Royal 0,9 l boks for 
bedre funksjonalitet ved fylling. Utfordringen var at 
boksene ble sittende fast i hverandre. Ved å gjøre en 
liten designendring på kanten, reduserte vi svinnet 
av bokser og dermed plast med nærmere 2,9  tonn.

LITEN ENDRING GIR STOR 
EFFEKT

Illustrasjonsfoto Superfos A/S



Diplom-Is skal ha 100 % resirkulerbar emballasje innen 2025, og ved å 
signere plastløftet andre år på rad forplikter vi oss til å bidra til en mer sirkulær 
plastøkonomi, og motiverer oss selv til å nå målet vårt innen 2025.

Iskrem som produkt stiller høye krav til omgivelsene i form av temperatur og 
emballasje. For å bevare smak, lukt og konsistens lengst mulig, må emballasjen 
være av høy kvalitet. Vi skal ha 100 % resirkulerbar emballasje, som skal levere like 
godt på kravene for å sikre kvaliteten på iskremen samtidig som den ivaretar miljøet. 
Det innebærer også å øke fyllingsgrad både på produkt og pall. Dette er et langsiktig 
arbeid som omfatter både nye og eksisterende produkter. 

Plastløftet er etablert av Grønt Punkt Norge og skal hjelpe norske bedrifter til 
å nå EU sine nye mål for 2025/2030. Plastløftet skal bidra til en mer sirkulær 
plastøkonomi, der målet er å øke bruken av resirkulert plast, unngå unødvendig 
bruk av plast og designe for gjenvinning.

VI HAR TATT PLASTLØFTET!

Side 20 • Emballasje
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Når du spiser isen vår, skal du være trygg på at produktet er av høy kvalitet 
og trygt å spise. Vi skal ha en portefølje med alternativer for de som ønsker 
mindre fett og sukker, de som foretrekker veganske varianter og for de som 
har allergier. Alle skal kunne finne en favoritt fra Diplom-Is.  
 
Vi har målsatt at vi skal drive veksten av alternativer med mindre fett og 
sukker. Vi er ISO 9001:2015 og FSSC 22000 sertifisert og har sluttet oss til 
NHO Mat og Drikkes avtale om å tilrettelegge for et sunnere kosthold.  
 
De siste årene har også debatten og spørsmål rundt tilsetningsstoffene 
Karragenan (E407) og CMC (E466, E467) tatt seg opp. Karragenan og 
CMC (cellulosegummi) er vanlige og godkjente tilsetningsstoffer som 
benyttes i mange ulike matvarer i dag, deriblant iskrem. Vi bruker disse 
tilsetningsstoffene i en del av våre produkter for å sikre produktenes 
kvalitet, holdbarhet og spiseopplevelse. Både norske og internasjonale 
myndigheter vurderer tilsetningsstoffene som helt trygge. 
 
I 2018 utstedte EFSA en «call for data», og dette sammen med ønske fra 
kunder og forbruker har resultert i at vi har startet arbeidet med å fase ut 
disse tilsetningsstoffene. Les mer om dette arbeidet på neste side. Første 
store produksjon av enkeltprodukt uten karragenan og cmc ble gjennomført 
i 2022 med stor suksess, og arbeidet med utfasingen fortsetter i 2023.

ERNÆRING



I 2022 tok debatten rundt tilsetningsstoffene karragenan (E407) og CMC (E466, 
E467) også kjent som natrium karboksymetylcellulose eller cellulosegummi, seg 
opp i norske medier. Karragenan og CMC er vanlige og godkjente tilsetningsstoffer 
som benyttes i mange ulike matvarer i dag, og vi bruker disse tilsetningsstoffene 
for å sikre iskremens kvalitet, holdbarhet og spiseopplevelse.  
 
Både norske og internasjonale myndigheter vurderer tilsetningsstoffene som helt 
trygge. Likevel har vi over en lengre periode jobbet med å finne gode alternativer 
til karragenan og CMC i våre egenproduserte produkter. Bakgrunnen for det er 
EFSAs call for data som ble utstedt i 2018, og tilbakemeldinger fra forbrukere og 
kunder med ønske om at vi fjernet disse tilsetningsstoffene. Vi jobber hele tiden 
for å møte kunders og forbrukers ønsker og forventninger til oss, og det er en 
viktig grunn for at vi tidlig satt i gang utfasingen.  
 
Iskrem er et komplisert produkt, og det er vanskelig å finne gode alternativer som 
bevarer den kvaliteten, holdbarheten og spiseopplevelsen som skal kjennetegne 
Diplom-Is. Dette arbeidet har derfor tatt tid.    
 
Høsten 2022 ga de nedlagte timene resultater, og vi fant noen alternativer vi 
hadde stor tro på. Disse ble så testet i stor skala med vellykket resultat.  Vi er 
derfor veldig glade for å kunne lansere flere nyheter denne våren uten karragenan 
og cmc. Vi jobber også parallelt med utfasing av karragenan og cmc på 
eksisterende produkter.

En fullstendig utfasing på tvers av porteføljen vil ta flere år. Det er fordi iskrem har 
svært lang holdbarhet og at vi har iskrem og emballasje på lager. Dette vil vi bruke 
opp før vi produserer opp nytt.  
 
For en iskremprodusent er dette er langsiktig arbeid, og vi målsetter at vi innen 
2025 ikke lenger skal produsere med karragenan og CMC.

INNEN 2025 SKAL VI VÆRE FRI FOR KARRAGENAN OG 
CMC I VÅR PRODUKSJON

Side 22 • Ernæring



MATSVINN

Det viktigste vi kan gjøre er å unngå svinn. Det gjør vi 
gjennom et sterkt analyseteam som sikrer god balanse mellom 
produksjon og salg. Videre jobber vi målrettet med tiltak for 
å unngå svinn i verdikjeden. Det siste vi ønsker er å vrake 
produkter eller råvarer, og vi legger ned betydelig innsats i å få 
solgt varer til Holdbart eller andre aktører dersom vi sitter igjen 
med produkter eller råvarer vi ikke får omsatt. 

I 2022 har vi jobbet aktivt for å forbedre våre prosesser knyttet 
til å redusere risikoen for å stå igjen med for mye råvarer og 
produkter. Vi har også jobbet med kompetansehevende tiltak 
og kartlagt hvor i vår verdikjede vi kan hente ut størst effekt. 

Vårt mål er å redusere matsvinn med 50 % fra 2018 til 2025. 
Hittil har vi har vi klart 20 %. Vi har fortsatt en jobb å gjøre,  
og vil i 2023 iverksette en rekke tiltak i produksjon og i resten 
av verdikjeden for å nå målet.  

 

Side 23 • Matsvinn

Solgt fullpris   87,39 %

Redusert pris   0,61 %

Donasjon   0,04 %

Grisefôr   8,66 %

Kompost/biogass   0,00 %

Forbrenning   3,30 %

Matsvinn
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Alle er like mye verdt uavhengig kjønn, etnisitet, hudfarge, legning, funksjonsevner 
eller kulturell og sosial bakgrunn. Diplom-Is skal være en inkluderende arbeidsplass 
med rom for alle. 

I dag har vi over 30 nasjonaliteter, et aldersspenn fra 18 til 70 år og en bredde av 
praktisk og faglig bakgrunn. Diplom-Is skal vi ha et inkluderende arbeidsmiljø,  
med rom for mennesker med ulik bakgrunn, perspektiver og egenskaper. 

I dag er hver tredje medarbeider en kvinne, noe som også er representativt for 
andelen kvinnelige ledere som er på 32 %. 

Vi har et solid samarbeid mellom ledelse, fagforeninger og vernetjenesten for å 
sikre gode arbeidsforhold for alle ansatte. Vi er lærlingbedrift, og jobber aktivt med 
kompetanseutvikling på alle nivåer i organisasjonen – enten det er intern opplæring, 
fagbrev eller annen relevant utdanning. I 2022 søkte vi og fikk innvilget midler til 
kompetansehevende tiltak fra BIO-midler Viken Fylkeskommune.

MENNESKENE I DIPLOM-IS
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I august 2021 så en av våre ledere et innlegg om en innsamlingsaksjon litt 
utenom det vanlige: Barnekreftsforeningens Løp for meg. 
 
Konseptet er enkelt. Løp eller gå hvor du vil, når du vil, så langt du vil - alene, 
med vennegjengen eller meld på hele bedriften. Vi valgte det siste. 
 
På Barnekreftforeningens hjemmeside kunne vi lese at iskrem, i tillegg til å være 
noe de fleste barn liker, kan virke lindrende på blemmer og belegg i munnen 
som følger av cellegiftbehandling. Vi bestemt oss derfor for å donere en is per 
km løpt av våre ansatte til Barnekreftforeningen og barnekreftavdelingene rundt i 
landet. Dette i tillegg til å donere et beløp til forskning på barnekreft. 
 
Vi har nå gjennomført Løp for meg i Diplom-Is to år på rad, og fra 2021 til 2022 
doblet vi nesten antall km løpt, og etter endt september 2022 kunne vi telle hele 
7055 km, eller 7055 is. 
 
Takk til Barnekreftforeningen for et supert opplegg! Vi gleder oss allerede til 
2023- og oppfordrer våre kunder og samarbeidspartnere til å bli med!

I 2022 LØP VI INN 7055 IS FOR 
BARNEKREFTFORENINGEN



Side 26 • Mennesker og sosialt

FOLK I DIPLOM-IS

Silje Winger startet i Diplom-Is sommeren 2022 som 
system- og markedskordinator i Diplom-Isbilen.

 – Arbeidet mitt i Diplom-Isbilen lar meg bli med på mye 
morsomt og spennende. Jeg gjør alt fra å planlegge 
kampanjer, lage markedsmateriell, koordinere 
leveringer og forbedring av appen til rekruttering, 
opplæring og ruteplanlegging. For meg betyr Diplom-
Isbilen glede og gode minner – og jeg elsker å kunne 
bidra til at hele Norge skal få de samme positive 
assosiasjonene som jeg har! 

Siljes gode forhold til Diplom-Is stammer blant annet fra 
gode minner fra barndommen.

– Mitt første Diplom-is minne var hver gang mormor og 
morfar kom på besøk da jeg var liten og alltid hadde 
med en bærepose full av krone-is med jordbær- og 
sjokoladesmak så alle kunne velge sin favoritt. Det lå 
alltid igjen kroneis i fryseren – noe som selvfølgelig var 
stor stas! 

Merkevarens sterke kjennskap og evne til å skape 
gode minner er noe av det hun verdsetter ved sin 
arbeidsplass.

– Jeg er stolt av å jobbe for en så sterk og kjent 
merkevare – alle kjenner jo til Diplom-is! Jeg elsker 
når jeg kommer inn i barnehagen med Diplom-is-kortet 
rundt halsen og alle barna kjenner igjen Diplom-is jenta 
og roper «Hææ, jobber du med is? Det vil jeg også når 
jeg blir stor»  

Jeg syntes også det er veldig givende å jobbe et sted 
som eier hele verdikjeden, der man samarbeider 
med mange forskjellige fagmiljøet for å nå vårt felles 
mål. Som ny i sommer er jeg veldig imponert over 
samarbeidsvilje, all hjelp man får og alle hyggelige 
kollegaer som jobber her.

Selv trives Silje aller best på jobb når det er høyt tempo 
og når hun får løse utfordringer sammen med gode 
kollegaer.

– Hvis jeg ikke hadde jobbet i Diplom-Isbilen, ville 
jeg nok vendt nesen i retning markedsavdelingen. 
Jeg syns det er utrolig spennende med kundeinnsikt, 
merkevarebygging og markedskampanjer. Det hadde 
det vært gøy å lære mer om!

Avslutningsvis vil jeg også trekke frem at jeg også har 
vært så heldig å få koordinert utlevering av iskrem etter 
“Løp for meg” til barnekreftavdelingene rundt om på de 
store sykehusene i Norge. Det er veldig rørende alle 
tilbakemeldinger vi får om at iskremen vi gir muntrer 
opp dagen og virkelig gjør en forskjell for barna og de 
pårørende, om så bare for et lite øyeblikk.

For meg betyr Diplom-Isbilen glede og 
gode minner – og jeg elsker å kunne bidra 
til at hele Norge skal få de samme positive 
assosiasjonene som jeg har!
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FOLK I DIPLOM-IS

Joakim Benoni Nilssen ble en del av Diplom-Is 
familien i juni 2021 helt fersk fra skolebenken med 
en master i Global Manufacturing Management 
fra NTNU. Uten noen relevant arbeidserfaring 
fra tidligere har det vært mye å lære i den nye 
stillingen.  

– Jeg var jo helt fersk i arbeidslivet så det har 
vært en overgang å gå fra en studenttilværelse til 
arbeidslivet, men jeg syntes det har vært givende 
å endelig få anvende teorien jeg har lært i praksis. 
Jeg skrev jo blant annet bacheloroppgaven min om 
produksjonsplanlegging så dette er jo et tema jeg har 
stor interesse for. 

Han har også en stor lidenskap for mat og som 
jobbsøker ønsket han derfor å kickstare karrieren sin 
i matindustrien. Med en spesialisering i produksjon og 
verdikjede falt valget dermed enkelt på en stilling som 
produksjonsplanlegger i Diplom-Is.  

– Arbeidet mitt går ut på å balansere lagernivå opp 
mot salgsbehovet. Jeg jobber tett på med fabrikk 
og råvareleverandører, og kontrollerer at vi har 
riktig mengde varer på lager til enhver tid. I tillegg 
har jeg fått æren av å holde i Diplom-Is ukentlige 
koordineringsmøter der vi ser på uken som har gått og 
hva status er åtte uker frem i tid. 

Som arbeidsplass trekker han frem hyggelige kollegaer, 
varierende hverdag og et givende arbeid som viktige 
egenskaper Diplom-Is innehar. Han er ikke redd for 
en utfordring på jobb og trives godt med en hektisk 
hverdag.

– Jeg trives faktisk best når det brenner litt og vi 
kommer frem til en god løsning på tvers av bedriften. 
Det kan sammenlignes med en joggetur ved at det 
føles godt ut etterpå. Jeg liker veldig godt jobben som 
produksjonsplanlegger, men skulle jeg jobbet med noe 
annet skulle det vært mer taktisk eller strategisk da jeg 
elsker det vakre puslespillet kalt for verdikjede.

Diplom-Is har vært en favoritt så lenge Joakim kan 
huske, der klassikere som lollipop, pinup og  
krone-is alltid var å finne hjemme under oppveksten.  
I dag har Sandwich tatt over som iskremfavoritt, mens 
engasjementet rundt merkevaren forblir det samme. 

– Det er jo ganske kult å få jobbe med en så kjent norsk 
merkevare. Når jeg forteller andre hvor jeg jobber så blir 
de ofte litt sjalu.

Det er jo ganske kult å få jobbe med en så 
kjent norsk merkevare. Når jeg forteller andre 
hvor jeg jobber så blir de ofte litt sjalu.
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Det var i 2020 at Daniel Gebremichael Tewelde kom 
til Diplom-Is med lærebrev i hånda da han som lokal 
elev i område fikk høre at det fantes muligheter som 
lærling her hos oss. 

–Jeg jobber i produksjonen som betyr at jeg er med på 
å produsere den iskremen som selges i butikkene. Mitt 
team produserer små-is og pinne-is, det er altså mange 
forskjellige smaker som produseres her.

Da Daniel startet hos oss hadde han lite kjennskap 
til selskapet, men valget om å jobbe med iskrem var 
likevel enkelt.  

– Som de fleste andre barn var jeg alltid veldig glad 
i iskrem og da jeg først startet i Diplom-Is endte jeg 
faktisk opp med å spise så mye iskrem på jobb at jeg 
måtte ta en pause for å ikke bli lei. 

Etter lærlingsperioden gikk Daniel inn i en fast stilling, 
noe han er veldig fornøyd med. Han nevner særlig 
arbeidsmiljøet, mulighetene for læring og at han 
opplever Diplom-Is som en trygg arbeidsplass som 
viktige faktorer til at han trives godt her. 

– Det gjør meg også veldig stolt å jobbe i et selskap 
som har ansatte med så mange forskjellige bakgrunner.
Jeg jobber tett med flere nasjonaliteter og er stolt av 
måten vi kommuniserer med hverandre på tvers av 
bakgrunner og samarbeidet vi har i teamet vårt. 

Daniel forteller at han som regel alltid er fornøyd på 
jobb og koser seg med å jobbe tett i et team. Han trives 
aller best når han presterer noe han har jobbet hardt 
for; det mener han må være en av de beste følelsene 
som finnes. Hvis Daniel skulle valgt en annen stilling 
hos Diplom-Is måtte det vært noe som byr på like 
varierte arbeidsoppgaver som han sitter med i dag,  
da han mener variasjon er viktig for å trives på jobb.

– Det er mange spennende stillinger hos Diplom-Is, 
men skulle jeg valgt ville det kanskje vært tekniker?  
Jeg trives aller best med praktisk arbeid så det er 
noe jeg ønsker å fortsette med. Det er også en av 
de tingene jeg liker så godt med Diplom-Is, at jeg har 
muligheten til å vokse internt i selskapet å utvikle meg.

FOLK I DIPLOM-IS

Det gjør meg veldig stolt å jobbe i et 
selskap som har ansatte med så mange 
forskjellige bakgrunner. Jeg jobber tett med 
flere nasjonaliteter og er stolt av måten vi 
kommuniserer med hverandre på.
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Tina Kildal har en bachelor i tysk og internasjonal 
markedsføring og startet sin karriere i bemannings- 
og sportsbransjen. Etter 7 år med trening innså hun 
at det var på tide å bevege seg videre til Iskrem. 

Jeg startet som Trade Marketing konsulent i 2017 og 
husker at jeg fikk servert vaffel med Sandwich på i 
kantinen første dag på jobb. Da skjønte jeg at her blir 
jeg en stund. 

I dag er Tina Produktsjef i Diplom-Is og har ansvar for 
alle isbarproduktene våre. Dette passer henne ypperlig 
da favorittisen er softis og hun som del av jobben må 
bidra til å prøvesmake nye produkter. I tillegg til stort 
engasjement for iskrem har hun en genuin interesse 
for forbrukeratferd og syntes derfor det er spesielt 
spennende å jobbe med innsikt.  

Ved å forstå hva forbrukeren drømmer om i isbaren har 
vi nøkkelen til ekte iskremmagi! 

Hvis hun ikke skulle jobbet i markedsavdelingen og med 
å forstå kundereisen kunne hun tenke seg å jobbe med 
større samfunnsspørsmål og formidlingen av disse. 

Det bor en liten, hemmelig forfatter i meg og jeg elsker 
å skape tekster. Når jeg i tillegg er opptatt av bærekraft 
så tilsier det vel at jeg hadde likt meg godt hos Mari og 
Anne-Lene i kommunikasjonsavdelingen! 

Diplom-is beskriver hun som en raus og inkluderende 
gledesspreder og er stolt av både arbeidsplassen og 
medarbeiderne sine.  

Produktene og merkevaren Diplom-Is er absolutt noe 
å være stolt av, i tillegg til kollegaene mine. Jeg blir 
fortsatt overrasket over kunnskapen og viljen som bor i 
dette selskapet, og lar meg ofte imponere over folks lyst 
og evne til å bidra utover eget felt. 

Hennes første (og enda beste) Diplom-Is minne er 
fra somrene på Kragerø sittende på bryggen med 
favorittisen i hånda.  

Mitt første Diplom-Is-minne er fra isbaren i Kragerø, 
der jeg alltid fikk en stor softis på sommeren da jeg var 
barn. Får fortsatt stor softis der når jeg tenker meg om, 
så definitivt en av mine favorittplasser! 

FOLK I DIPLOM-IS

Jeg husker at jeg fikk servert vaffel med 
Sandwich i kantinen første dag på jobb. Da 
skjønte jeg at her blir jeg en stund!
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